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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kiderült, hogy nem csak a születések száma, hanem a 
teljes termékenységi arányszám is a tíz évvel ezelőtti szintre csökkent! Mikor ismerik el végre,
hogy nem csak az aljas, korrupt, hazug és álszent kormányzásuk, de már a családpolitikájuk 
is csődöt mondott?!" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Van, ami mindennél jobban mutatja,  hogy mennyire jó itt  élni:  a gyermekek születésszáma. Ez
pedig soha nem volt még olyan alacsony, mint 2023-ban. Már az előző negatívrekord is az Orbán-
kormány  alatt  érte  el  hazánkat,  akkor  a  KSH  ezt  írta:  „2011.  évben  volt  a  legalacsonyabb
születésszám a hazai népmozgalmi statisztika elmúlt 136 éves történetében.” Akkor alig 88 ezer
gyermek született. Tavaly már csak 85 ezer.

 

A  KSH  legfrissebb  adatai  szerint  tovább  folytatódik  a  csökkenés:  2024.  január–februárban
12 855 gyermek jött világra, 9,0%-kal, 1272-vel kevesebb a 2023. január–februárinál. 

De, ami ennél is döbbenetesebb: kiderült, hogy mindez együtt jár azzal, hogy a teljes termékenységi
arányszám  is  csökken,  mert  a  mutató  egy  nőre  becsült  értéke  már  csak  1,39,  ami  egy  évvel
korábban még 1,53 volt.

Erre már tényleg nehéz azt mondani, hogy bár kevesebb gyerek születik, de legalább a TTA nő,
mert már az sem.

 



Ismételten emlékeztetném Önöket ezekre a mondataikra:

 

„Az EU-n belül  2010 és 2019 között  hazánkban nőtt  a legnagyobb mértékben a termékenységi
arányszám”,  „a  gyermekvállalási  kedv  26  éves  csúcson  van” –  ezeket  Dr.  Répássy  Róbert
válaszolta egy évvel ezelőtt írásbeli kérdésemre. (K/1027/1)

 

Vitályos Eszter pár hónappal később azt írta nekem, hogy a teljes termékenységi arányszám (TTA)
2011-2021 között 1,2-ről a 1,6-ra csaknem 30%-os emelkedett,  ami uniós szinten a legnagyobb
emelkedés. (K/2420/1)

 

Mindezek miatt kérdezem:

• Most akkor erre mit mondanak? Ezért is a 2010 előtti kormány a hibás?
• Mikor ismerik el végre, hogy nem csak az aljas, korrupt, hazug és álszent 

kormányzásuk, de már a családpolitikájuk is csődöt mondott?!
 

Várom válaszát!
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